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ЧИТАЙ 
І МОВУ ВИВЧАЙ!

Прикраси з каменю чи каменя?

У цьому тексті ти прочитав/прочитала про дорогоцінний 
камінь бурштин, з якого роблять неймовірні прикраси. А як 
правильно сказати: прикраси з каменя чи каменю? Спро-
буймо з'ясувати!

Якщо іменник чоловічого роду позначає 
конкретний предмет, то в родовому відмінку 
(КОГО? ЧОГО?) отримує закінчення -А/Я: 
каменя, планшета, зошита тощо.

Якщо іменник чоловічого роду позначає 
абстрактне поняття, речовину, то в родовому 
відмінку (КОГО? ЧОГО?) отримує закінчення 
-У/Ю: каменю, стилю, роду тощо.

Тож маємо говорити й писати “прикраси з 
каменю”, оскільки в цьому випадку йдеться 
про матеріал виробу.



Тепер ти знаєш більше про відмінкові 

закінчення в українській мові!

Спробуй пояснити, чому слова мають різні 
закінчення. Для пояснення скористайся 
правилом родового відмінка. Запиши.

Томата й томату

Папера й паперу

Пояса й поясу


